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Protokół nr 37/2018
z posiedzenia Komisji Prawno-Administracyjnej

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego w dniu 27 marca 2018 r.

Posiedzenie Komisji Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle odbyło się
w sali posiedzeń Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza Piramowicza 32
(pokój 229).

Obecność członków komisji – według załączonej listy obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:

1) Zbigniew Romanowicz – sekretarz miasta;
2) Agnieszka Zimny-Ilnicka – kierownik Wydziału Administracyjno-Gospodarczego,
3) Kamila Bieńkowska – kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów i Eksploatacji,
4) Gabriela Helbin-Golasz – kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa,
5) Emilia Bandrowska – przewodnicząca Zarządu Osiedla Stare Miasto,
6) Stanisław Będkowski – radny osiedla Piastów,
7) Ewa Buzo-Dziedzic – przewodnicząca Zarządu Osiedla Kłodnica,
8) Maria Czerner-Zemlak – przewodnicząca Zarządu Osiedla Południe,
9) Małgorzata Lipczyńska – przewodnicząca Zarządu Osiedla Blachownia,
10) Stanisław Mróz – przewodniczący Zarządu Osiedla Zachód,
11) Dariusz Kosakowski – przewodniczący Zarządu Osiedla Śródmieście,
12) Kamil Nowak – radny Osiedla Śródmieście,
13) Jerzy Rosenhof – przewodniczący Zarządu Osiedla Cisowa,
14) Ewa Stogniew – przewodnicząca Zarządu Osiedla Kuźniczka,
15) Marcin Urbanowski – przewodniczący Zarządu Osiedla Azoty,
16) Zbigniew Barszcz – przewodniczący Zarządu Osiedla Pogorzelec,
17) Jerzy Pałys – przewodniczący Zarządu Osiedla Lenartowice,
18) Krzysztof Mirecki – radca prawny.

Ad 1-2.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania dokonał
przewodniczący komisji Michał Nowak.

Przewodniczący komisji Michał Nowak stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz
że obrady Komisji Prawno-Administracyjnej są prawomocne.

Przyjęcie porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 36/2018 z dnia 27 lutego 2018 r.
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia podziału Gminy Kędzierzyn-Koźle
na okręgi wyborcze, ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym
okręgu.

5. Omówienie działalności rad osiedli oraz ich współpracy z Urzędem Miasta i Radą Miasta.
6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Michał Nowak poinformował, że wpłynął projekt uchwały
w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego w obrębie strefy ochronnej
pomnika przyrody. Następnie zaproponował, aby wprowadzić projekt jako 4 punkt.

Proponowany porządek obrad po zmianie:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 36/2018 z dnia 27 lutego 2018 r.
4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu

publicznego w obrębie strefy ochronnej pomnika przyrody.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia podziału Gminy Kędzierzyn-Koźle

na okręgi wyborcze, ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym
okręgu.

6. Omówienie działalności rad osiedli oraz ich współpracy z Urzędem Miasta i Radą Miasta.
7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie porządek obrad.

Komisja jednogłośnie przyjęła (4 głosy „za”) porządek obrad po zmianie. Nieobecny przy
głosowaniu był radny Andrzej Kopeć.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 36/2018 z dnia 27 lutego 2018 r.

Komisja bez uwag przyjęła protokół.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu
publicznego w obrębie strefy ochronnej pomnika przyrody.

Gabriela Helbin-Golasz, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa, powiedziała,
że w stosunku do pomnika znajdującego się przy ul. Pieli zostały określone pewne zakazy
w uchwale - zakaz dot. wznoszenia budowli w zasięgu korzeni i korony drzew. Projekt
uchwały dotyczy zdjęcia owego zakazu w związku z realizacją inwestycji celu publicznego
w przypadku braku rozwiązań alternatywnych.
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Kamila Bieńkowska, kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów i Eksploatacji, dodała, iż
wykonano opinię dendrologiczną przy pomniku przyrody. Będą wykonywane zalecenia
dendrologa tj. zawężenie pasa ruchu, przełożenie na drugą stronę przewiertu, przecisku pod
kabel elektryczny, zmiana nawierzchni na przepuszczalną oraz wykonywanie robót ręcznie
bez przycisku mechanicznego. Roboty będą prowadzone przy nadzorze dendrologa.

Ewa Czubek zapytała, czy w dokumentacji widnieje pomnik przyrody.

Kamila Bieńkowska odpowiedziała, że w zakresie mapy projektowej widnieje pomnik
przyrody, aczkolwiek na mapie projektowej nie ma zaznaczonych pomników przyrody.

Tomasz Scheller zwrócił uwagę, że już zbliżono się nadmiernie do korzeni drzewa. Radny
uważa, iż złamano już uchwałę. Zapytał o zakazy prawne w ustawie o ochronie przyrody.

Kamila Bieńkowska odpowiedziała, że w ustawie o ochronie przyrody są zakazy nie
pozwalające na niszczenie pomników przyrody oraz ich gruntów. Natomiast nie ma
uregulowanych konkretnych odległości.

Katarzyna Dysarz zapytała, czy jest wstępny kosztorys dodatkowych prac chroniących
pomnik przyrody.

Kamila Bieńkowska odpowiedziała, iż będzie to zakres robót zamiennych, więc ma nadzieję,
że dodatkowych kosztów owej inwestycji nie będzie.

Tomasz Scheller zapytał jaka jest alternatywa, gdy Rada Miasta nie przyjmie projektu
uchwały.

Kamila Bieńkowska odpowiedziała, iż nie ma alternatywy.

Ewa Czubek zapytała, dlaczego teraz pojawił się problem z pomnikiem przyrody.

Kamila Bieńkowska odpowiedziała, iż nastąpiło ewidentne uchybienie w wykonaniu
dokumentacji przez projektanta.

Przewodniczący komisji w związku z brakiem chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie
projekt uchwały.

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 0, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 5,
nie zaopiniowała ww. projektu uchwały.

Ad 5.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia podziału Gminy Kędzierzyn-Koźle
na okręgi wyborcze, ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym
okręgu.

Przewodniczący komisji Michał Nowak przypomniał, iż na wcześniejszym posiedzeniu
komisji członkowie byli za zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały, aby zastanowić się
nad logicznym podziałem gminy. Przypomniał, iż osiedle Pogorzelec, które samodzielnie
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stanowiło okręg nr 2, nie może być już samodzielnym okręgiem, ponieważ liczba
mieszkańców tego osiedla zmniejszyła się. Przypomniał również, iż zgodnie z procedurami
osiedle Pogorzelec może być połączone z osiedlem Kuźniczka, Południe lub Azoty.
Następnie Michał Nowak złożył wniosek, aby w § 1 dokonać następujących zmian:

Nr okręgu Granice okręgu
1 osiedle Rogi

osiedle Zachód
osiedle Stare Miasto

osiedle Południe
osiedle Kłodnica

2 osiedle Pogorzelec
osiedle Kuźniczka

3 osiedle Śródmieście
4 osiedle Piastów

osiedle Azoty
osiedle Blachownia
osiedle Lenartowice

osiedle Przyjaźni
osiedle Cisowa

osiedle Miejsce Kłodnickie
osiedle Sławięcice

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. wniosek.

Komisja jednogłośnie pozytywnie (5 głosów ,,za”) zaopiniowała ww. projekt uchwały wraz
z wnioskiem.

Ad 6.
Omówienie działalności rad osiedli oraz ich współpracy z Urzędem Miasta i Radą
Miasta.

Kierownik Agnieszka Zimny-Ilnicka przypomniała, iż Wydział Administracyjno-
Gospodarczy współpracuje z radami osiedla w zakresie prawidłowego wydatkowania
środków, przygotowywanie imprez kulturalnych i sportowych. Dodała, iż zakończono
spotkania z radami osiedli wraz z panią prezydent i podziękowała zarządom osiedli za pomoc
w przygotowaniach.

Emilia Bandrowska, przewodnicząca Zarządu Osiedla Stare Miasto, poinformowała, iż nie ma
zastrzeżeń do współpracy z Urzędem Miasta oraz radną Grażyną Radką. Dodała, że rada
przeprowadza dyżury w ostatni poniedziałek każdego miesiąca.
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Marcin Urbanowski, przewodniczący Zarządu Osiedla Azoty, zaznaczył, że współpraca
z radnym Adamem Oczosiem, a także radnym Michałem Nowakiem, sekretarzem miasta, jak
również z kierownik Agnieszką Zimny-Ilnicką, jest wzorowa.

Małgorzata Lipczyńska, przewodnicząca Zarządu Osiedla Blachownia, poinformowała, iż
Wydział Administracyjno-Gospodarczy pomaga bez zastrzeżeń. Następnie podziękowała
sekretarzowi miasta za cenne wskazówki.

Tomasz Scheller zapytał o współpracę z radnym.

Małgorzata Lipczyńska odpowiedziała, że radny Ryszard Masalski, który jest również
radnym osiedla Błachownia, skupia się tylko na krytykowaniu. W związku z powyższym
przewodnicząca Małgorzata Lipczyńska nie współpracuje z radnym Ryszardem.

Jerzy Rosenhof, przewodniczący Zarządu Osiedla Cisowa, powiedział, że współpraca
z radnymi jest bardzo pomocna. Jeśli chodzi o współpracę z Urzędem Miasta, nie ma
zastrzeżeń, wszystkie sprawy Wydział Administracyjno-Gospodarczy szybko realizuje.
Wspomniał, iż na osiedlu Cisowa jest realizowana inwestycja drogowa, więc mieszkańcy
skarżą się na utrudnienia przejazdu.

Radna Katarzyna Dysarz złożyła wniosek w sprawach:
1) rozważenia możliwości zorganizowania dróg alternatywnych zabezpieczających ruch

drogowy łączący osiedle z innymi częściami miasta, np. poprzez wykonanie
ul. Elżbiety (zaplecze osiedla „powodzian”) czy wydłużenie ul. Modrej aż do
ul. Brzechwy na wysokości wyjazdu z osiedla w stronę Kuźniczek;

2) dokończenie prac związanych z realizacją budżetu obywatelskiego – strefa rekreacji
z 2017 roku, poprzez podsypanie, wykończenie zagospodarowania terenu oraz
uzupełnienie urządzeń na placu zabaw.

Członkowie komisji udzielili poparcia ww. wnioskowi.

Ewa Buzo-Dziedzic, przewodnicząca Zarządu Osiedla Kłodnica, podkreśliła, iż współpraca
z Urzędem Miasta oraz radną Ewą Odulińską układa się bardzo dobrze.

Zbigniew Barszcz, przewodniczący Zarządu Osiedla Pogorzelec, powiedział, że z Urzędem
Miasta, jak i radnymi, udaje się bez problemu rozwiązywać zgłaszane problemy. Następnie
opisał szczegółowo jakie inwestycje były realizowane na osiedlu.

Ewa Stogniew, przewodnicząca Zarządu Osiedla Kuźniczka, powiedziała, że współpraca
z Urzędem Miasta układa się dobrze. Osiedle nie ma radnego, ale to nie przeszkadza
w realizowaniu określonych zadań przez Zarząd Osiedla.

Jerzy Pałys, przewodniczący Zarządu Osiedla Lenartowice, poinformował, iż radny Ryszard
Masalski straszył mieszkańców osiedla Lenartowice mówiąc, iż jeśli mieszkańcy nie
sprzedadzą szkoły, to Rada Miasta nie udzieli osiedlu jakiejkolwiek pomocy. Osiedle również
nie ma żadnego radnego. Przewodniczący zwrócił uwagę, iż około 3 lata zarząd stara się
o zagospodarowanie terenu na boisko piłki nożnej.
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Stanisław Będkowski, radny Osiedla Piastów, powiedział, iż współpraca z Urzędem Miasta
układa się dobrze. Dodał, że mieszkańcy osiedla proszą o oświetlone znaki przejścia dla
pieszych na al. Jana Pawła II koło Publicznej Szkoły Podstawowej nr 19 oraz koło sklepu
„Lidl”.

Tomasz Scheller, przewodniczący Zarządu Osiedla Sławięcice oraz członek komisji,
poinformował, że współpraca układa się dobrze, aczkolwiek ostatnio pogorszyła się
współpraca z panią prezydent ze względu na inne poglądy w niektórych sprawach. Natomiast
9 kwietnia pani prezydent przyjdzie na zebranie Rady Osiedla Sławięcice. Było pięć spotkań
dotyczących inwestycji na ul. Pieli, gdzie podkreślał i zapisywano w protokole, iż znajduje się
tam pomnik przyrody. Urząd Miasta zapewniał, że projektant na pewno zwróci uwagę na
drzewo, które jest pomnikiem przyrody. Okazało się jednak, że projektant nie zwrócił uwagi
na pomnik przyrody. Analizował wnioski zarządów osiedli i stwierdził, iż wnioski bez
poparcia u radnych nie są realizowane. Kończąc dodał, że zadania związane z budową dróg
oraz chodników powinny być realizowane ze środków przeznaczonych z budżetu miasta,
a nie z budżetu obywatelskiego.

Michał Nowak odniósł się do wypowiedzi Tomasza Schellera dodając, że dany radny musi
popierać najważniejsze zadania do realizacji, ponieważ gmina nie ma środków finansowych
na wszystkie zadania.

Maria Czerner-Zemlak, przewodnicząca Zarządu Osiedla Południe, podziękowała za
współpracę z Urzędem Miasta oraz radnymi, a także zaprosiła na nową ścieżkę rowerową,
która znajduje się koło sklepu „Tesco”.

Dariusz Kosakowski, przewodniczący Zarządu Osiedla Śródmieście, zwrócił uwagę, iż na
osiedlu jest pięciu radnych, którzy w imieniu zarządu starają się załatwić sprawy z Urzędem
Miasta.

Stanisław Mróz, przewodniczący Zarządu Osiedla Zachód, poinformował, że na osiedlu
organizują dużo spotkań kulturalnych. Współpraca z Wydziałem Administracyjno-
Gospodarczym jest dobra, natomiast zwrócił uwagę, iż kierownicy oraz pracownicy
wydziałów takich jak: Wydział Inwestycji, Remontów i Eksploatacji, Wydział Zarządzania
Drogami, nie do końca reagują na pisma. Kończąc dodał, iż przy okazji ukończenia realizacji
chodnika pomiędzy ul. Filtrową a ul. Emilii Plater zwrócił uwagę, że postawiono lampy
w złych lokalizacjach, ponieważ jedna stoi koło dębu, a druga trzy metry od innej lampy.

Michał Nowak dodał, iż mieszkańcy prosili, aby przy tym chodniku obniżyć krawężniki także
od strony ul Filtrowej.

Ewa Czubek powiedziała przewodniczącemu Zarządu Osiedla Lenartowice, iż Rada Miasta
nic nie wiedziała o prośbie zagospodarowania terenu na boisko. Następnie zwróciła uwagę, że
planowane ważne inwestycje powinny być konsultowane z radami osiedli.

Przewodniczący komisji podziękował wszystkim za uczestnictwo na posiedzeniu komisji.
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Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 24 kwietnia 2018 r. o godz. 16.00.

Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący Michał Nowak podziękował za uczestnictwo w posiedzeniu Komisji
Prawno-Administracyjnej Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle, po czym zamknął obrady
o godz. 18.00.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
Michał Nowak

Protokołowała Joanna Giet


